
Skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 5. november kl. 17.00-19.30  

 

Vi mødes i Makerspace  

 

Mødeleder: Mette 

 

Ordstyrer: Anne 

 

 

Afbud: Cecilie, Mette, 

 

 

Dagsorden:  

 

 

52/2024 Godkendelse af referat fra sidste gang 

Referatet er godkendt 

 

53/2024  Nyt fra elevrådet 

- Hvordan gk det med åbningen af Guffen?   

- UMR har lavet en elev-undersøgelse af flytningen fra en bygning til en anden. 

Elevrådet vil gerne sælge vaniljekranse og pebernødder. De vil gerne finde en dag for mellemtrin-

net, hvor de vil servere æbleskiver for dem. 

Guffen trænger til at blive opgraderet efter der er flyttet bygning. 

Elevrådet har pænt mange penge og derfor har de tre ønsker til at bruge dem: 

- Vennebænk? 

- 2 baskekurve, men hvor? - Måske på asfalt-fodboldbanen 

- De ønsker også net hen over banen, så bolden ikke ryger væk fra banen – som 

kompromis kunne det være at forhøje enderne, når der skydes på mål. 

Vi drøftede de forskellige forslag. Morten undersøger priser. 

 

UMR: Har fremlagt tilfredshedsundersøgelse for Morten, omhandlende bytte af bygninger. 

 Der var klart tommelop for alle i indskolingsbygningen. 

I mellemtrinsbygningen vender tallene næsten om – de større børn synes det er træls. 

Ulemper: Morten remsede op. 

UMR har udvalgt nogle punkter de gerne vil tale med Morten om. Toiletternes låse og ’glatte’ gulve 

på toiletterne. Pedellen har kigget på det og UMR skal præsenteres for, om det er blevet bedre. 

Kabeltromler mangler de også, så det bliver nemmere at lade computeren. Disse købes ind. 

De ønsker tid i nettet – at lege i nettet (En ugentlig tid) 

Projektorerne er dårlige og derfor er der indkøbt interaktive skærme til mellemtrins klasserne. 

UMR ønsker også hængekøjer tæt på mellemtrinsbygningen. 

 

54/2024 Evaluering/inspiration/hvad fik vi som bestyrelse med hjem? 

- Fra Tour de bestyrelse på rådhuset? 

- Fra konferencen ”sammen om skolen” på Lindbjergskolen? 

Tour de bestyrelse: - fælles foredrag omhandlende søvn var rigtig interessant og kunne sagten være 

et fælles foredrag for forældre i Højgårddistriktet. 



- Emne om Makerspace og et andet om trivsel/mistrivsel – spændende og interes-

sante emner. 

- Lindbjergskolen – Foredrag fra Lillehammer, - Et stort projekt om inklusion af al-

le børn i fællesskabet. Det var i hele systemet  

- Svend Brinkmann -Pointer med at vi italesætter mistrivsel med et kæmpe fokus, 

men er der mere mistrivsel i dag end dengang? 

 

55/2024 Skolemad  

- Status på vores nye madleverandør. Hvad oplever I? 

- Er udvalget det rette? 

Der er ikke mange brugere af skolemad, trods et stort udvalg. Alt er koldt mad. 

Vi reklamerer for skolemad i overblik på AUlA. 

 

56/2024 Digital trivsel på Højgårdskolen 

- Hvordan gik forældrearrangementet d. 30/10? 

- Giver det anledning til ændring af vores praksis? 

- Hvordan får vi fremadrettet forældrene mere på banen ift. deres barsel digitale 

trivsel?   

Der er kun kommet positive tilkendegivelser tilbage om den digitale aften. Det var en øjenåbner for 

flere. Gode spørgsmål fra forældrene efterfølgende. Der var et klart signal til skolen og bestyrelsen 

omkring Ipad. Individuelt skærmforbrug bør fjernes, samt adgang til Youtube. Der bør skæres mere 

ned for skærm i hele SFO.  

Vi bør kigge på, hvordan den fællesskabende skærmtid skal forstås? 

I Gullestrup har man ikke skærmtid mere, og det fungerer rigtig godt. 

Vigtigt at inddrage børnene i beslutningen, hvis vi vælger at afprøve en detox i SFO1 og 2. 

Hvis der er relevante emner for fælles foredrag, så vil det være oplagt at afholde igen. 

 

57/2024 Ansættelse af barselsvikarer 

- Vi har to medarbejdere, som går på barsel lige efter nytår. Et vikariat på ca. 1 år og 

et på ca. 3 måneder. 

- Nedsættelse af ansættelsesudvalg.   

Ansættelsesudvalg: Morten, Christine, Signe, Annette, Nanna, Anne og Rikke B. 

 

58/2024 Behind Behavior 

- Et forløb for skolens personale der løber over 3 eftermiddage. 

- Hvad kan vi bruge det til? 

Behind behavior er et nyt fælles kursus for alle lærere og pædagogisk personale på Højgårdskolen 

Vi har været igennem den første kursusgang og skal have to kursusgange mere. En gang i november 

og sidste gang i januar. 

Behind behavior handler om, hvordan vi mentaliserer – altså hvilke tanker og forestillinger har vi 

ind i vores virkelighed. Vi er som mennesker ”flokdyr” og derfor et fællesskab der skal kunne fun-

gere relationelt men også kommunikativt. Det handler om at kunne skifte mellem automatpiloten og 

kontrollen. Nogle gange kan vi ramme et mentaliseringssvigt, således ”min virkelighed er andres 

virkelighed” og ”Jeg tror det, når jeg ser det”. 

Vi skal forsøge at være i RAM: rolige, ansvarlige og mentaliserende. Det gælder også om at være 

opmærksomme på, hvordan vi tjekker ind – Vores sind smitter. 

Vi skal selvfølgelig bruge det i vores samvær med børnene, som er vores kerneopgave 

De næste to kursusgange handler om: 



 

• Tryghed, tilknytning og automatiske reaktioner  
 

• Traumeforståelse og mentalisering 

 

 

59/2024 Makerspace 

 Hvad har vi, som skole/SFO, gang i?  

Morten fortalte om vores maskiner i Makerspace og hvilke der snart kommer hjem, bla. 3D-

printere. Et Makerspace er et nyt spændende område i skoleverdenen, som kan være med til at ud-

vikle barnets læring på et nyt spændende område. 

Der er lærere og en pædagog som er på kursus i læringen og styr på maskinerne. Vi har et hold 

medarbejdere som er ’first movers’ og som virkelig synes er spændende, at være med til at opbygge 

området. 

 

60/2024 Kort nyt: 

  Nyt fra formanden: 

Intet nyt 

Nyt fra ledelsen: APV for det samlede personale 

 

Glasgang bevilliget til 2025 – Ledelsen skal i dialog med Bo Bertelsen. 

APV – Over 50 % af medarbejderne klager over glasgangen – kulde og støj er de kommentarer der 

går igen. 

Morten gennemgik APV. 

 

61/2024 Eventuelt 

  

Sukkerpolitik: Vi drøfter mad, frugt og sukkerordning med personalet og tager det med som punkt 

på et senere bestyrelsesmøde.  

 

Punkter til næste møde: 

 

 

     Mvh. Mette og Morten 

Ref. Christine 


